

Vom 21. bis 23. Juni fand der erstmals ausgerichtete Music Cities Network Summit in Hamburg statt. Das Music Cities Network und Hamburg Music haben das jährliche Treffen gemeinsam ausgerichtet, um die Beziehungen zwischen Musikstädten weltweit zu intensivieren und gemeinsame Musikstadtstrategien zu entwickeln.

Der Summit brachte Branchenprofis aus der Musikwirtschaft, Vertreter\*innen von Musikstädten und Community-Leader\*innen zusammen, um Strategien zur Stärkung von Musikstädten zu diskutieren. Neben vielen europäischen Städten wie Reykjavik oder Valencia wurde der Summit ebenfalls von einem Vertreter der Stadt Sydney besucht. Zum Programm gehörten neben intensiven Arbeitsphasen in Strategie-Workshops ein Besuch der Elbphilharmonie und des Oberhafens, Besuche lokaler Kulturinstitutionen wie der Viktoria-Kaserne und ein Konzertbesuch.

Debra King, Vorstandsvorsitzende des Music Cities Network, betonte: **"Dieser Gipfel ist eine einmalige Gelegenheit, das Bewusstsein für die Bedeutung und den Wert von Musikstädten weltweit zu stärken. Unsere Diskussionen und Workshops haben gezeigt, dass Musikstädte nicht nur innovative kulturelle, sondern auch soziale und wirtschaftliche Strategien fördern können."**

Timo Wiesmann, Geschäftsführer von Hamburg Music, fügte hinzu: **"Wir sind stolz darauf, diesen Gipfel in Hamburg auszurichten, einer Stadt, die ständig zeigt, wie die Vernetzung von Musik, Kultur und Wirtschaft zum Nutzen aller gelingen kann. Wir freuen uns, die Erfahrungen und Best Practices mit unseren internationalen Partnern zu teilen."**

Der Summit war ein weiterer Schritt in Richtung der Förderung des musikalischen Austauschs und der Entwicklung innovativer Ansätze für Musikstädte weltweit. In Zukunft soll der Summit jährlich in einer anderen Mitgliedsstadt des Music Cities Network ausgerichtet werden. Der Summit wurde durch die Behörde für Kultur und Medien Hamburg und Hamburg Marketing unterstützt.

Für weitere Informationen besuchen Sie bitte [www.musiccitiesnetwork.com](http://www.musiccitiesnetwork.com) und [www.musikwirtschaft.org](http://www.musikwirtschaft.org)

THE MUSIC CITIES NETWORK IS A TRANSNATIONALLY ACTING NON-PROFIT ASSOCIATION BETWEEN THE CITIES OF:

First Music Cities Network Summit Brings  
International Music Cities to Hamburg  
Press Release, Hamburg, 29. June 2023



The inaugural Music Cities Network Summit took place in Hamburg from June 21 to 23. The Music Cities Network and Hamburg Music jointly hosted the annual meeting to strengthen relations between music cities worldwide and to develop common music city strategies.

The Summit brought together industry professionals from the music economy, representatives of music cities, and community leaders to discuss strategies to bolster music cities. Along with many European cities like Reykjavik and Valencia, the Summit was also attended by a representative from the city of Sydney. The program included intense work phases in strategy workshops, a visit to the Elbphilharmonie and Oberhafen, visits to local cultural institutions such as the Viktoria Barracks, and a concert visit.

Debra King, Chairwoman of the Music Cities Network, emphasized: **"This summit is a unique opportunity to raise awareness about the importance and value of music cities worldwide. Our discussions and workshops have shown that music cities can not only set innovative cultural approaches, but also inform social and economic strategies."**

Timo Wiesmann, Managing Director of Hamburg Music, added: **"We are proud to host this Summit in Hamburg, a city that constantly demonstrates how the networking of music, culture, and economy can benefit everyone. We look forward to sharing experiences and best practices with our international partners."**

The Summit was a further step towards promoting musical exchange and developing innovative approaches for music cities worldwide. In the future, the Summit will be hosted annually in a different member city of the Music Cities Network. The Summit was supported by the Hamburg Ministry for Culture and Media and Hamburg Marketing.

For more information, please visit [www.musiccitiesnetwork.com](http://www.musiccitiesnetwork.com) and [www.musikwirtschaft.org](http://www.musikwirtschaft.org).

THE MUSIC CITIES NETWORK IS A TRANSNATIONALLY ACTING NON-PROFIT ASSOCIATION BETWEEN THE CITIES OF:

